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BADACSONYTÖRDEMIC KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZAT 
KÉPVISELŐ TESTÜLETE 
 
Szám: 29/2015. 
 

JEGYZŐKÖNYV 
 
Készült Badacsonytördemic Község Önkormányzata Képviselő-testületének 2015. november 
25-én 18.00 órakor megtartott közmeghallgatásról. 
 
ÜLÉS HELYE: Badacsonytördemic, Faluház nagyterme 
 
JELEN VANNAK:  
 
  Vollmuth Péter polgármester 
  Kövesdi Anett képviselő 
  Szabó Imre képviselő 
  Kövesdi Sándor képviselő 
  Csonka Gergő képviselő 
 
TANÁCSKOZÁSRA JOGGAL MEGHÍVOTT: 
 
  Lutár Mária jegyző 
 
Lakosság részéről jelen van 36 fő. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Szeretettel köszöntök mindenki az éves 
közmeghallgatáson. Tisztelt Lakosság! Minden évben közmeghallgatáson számol be a 
Képviselő-testület az éves munkájáról. 2015. évben az önkormányzat 144.949.000 Ft 
összeggel gazdálkodott. 2015. szeptember 30-ig a kiadásaink összege 77.608.000 Ft volt. Ez a 
működési kiadásokat, a szociálpolitikai juttatásokat, a működési célú támogatásokat és a 
beruházásokat tartalmazza. Szociális juttatásokat, 4.929.000 Ft összegben, közfoglalkoztatás 
5.333.000 Ft, foglalkoztatottak száma: 25 fő. Megvalósult beruházások összköltsége 
3.867.000 Ft. Számlánkon 67.341.000 Ft van, ami tartalmazza a Magyar Államkincstárból 
érkezett elnyert óvoda pályázat 20.120.000 Ft-os összegét is. Januárban kezdődik ez a 
beruházás és várhatóan áprilisban fejeződik be. Megvalósult beruházások: Lábdihegyen a 
kikötő mellett egy 4000 m2-es területet a 092/1 hrsz-ú ingatlan megszerzése nekünk 55.000 
Ft-ba került. Azért került ennyibe, mert két rétet ajánlottunk fel cserébe és sikerült ezt 
aranykorona értékben úgy átszámolni, hogy a különféle költségek összege ennyi. Viszont egy 
értékes területhez jutottunk. Nem régen döntöttünk a kikötő fejlesztése ügyében. Egy belső 
medencés kikötő fejlesztése várható hamarosan majd. Előzetes információk szerint 100 
csónak fog elférni. Ami azért fontos, mert turizmusból él a település, egyéb dolgokat nem 
nagyon lehet létesíteni és azért ez fontos a mi esetünkben. Informatikai eszköz beszerzés, 
fénymásolók 470.000 Ft. A Látogató Központot pályázati pénzből, a strandot saját erőből és 
BFT-s támogatásból valósítottuk meg. A strandra vásároltunk egy úszóstéget 2.000.000 Ft-ért, 
amit szerettünk volna már az idén kipróbálni, de kaptunk egy ígéretet egy támogatótól, hogy 
egy 20 méter hosszú elő bejárót létesít. Megcsúszott, mi is csúsztunk ezzel a dologgal, jövőre 
meg lesz. A strandmeder kialakítása sajnos elég nagy terhet rótt ránk, ezt szeretnénk még 
tovább folytatni és még saját erőből történt a lábdihegyi Látogató Központ strand területén 
levő kabinsor és vizesblokk rendbetétele. Ezt az önkormányzat saját erőből végezte el. 
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Adtunk be egy pályázatot - az el nem adósodott településeknek volt erre lehetősége - 10 millió 
Ft értékben útszélesítést a temető mellett.  
Most kezdjük el, meg van a fakivágási engedély a 092/1 hrsz-ú ingatlan kitisztítását. Arról az 
ingatlanról beszélek, amin a belsőmedencés kikötő létesül. Tele van berek fával és nem oda 
való fákkal, ki kell tisztítani. 
Rendezvények. Nagyon sok rendezvényünk van, akik járnak, azok tudják, hogy majdnem 
minden hétre esik. A zongora vagy 12-szer szólalt meg különféle kulturális dolgok kapcsán. 
Jövő héten is lesz egy nagyon komoly rendezvény a Forralt borfőző verseny. A nagyobb 
rendezvények Kocsonya szépségverseny, Tanúhegyek Túra Pünkösdkor, Szürkemarha 
Ünnep, Márton napi vigaszság és a Forralt borfőző verseny. Valószínű, hogy az idén a 
Szerencsejáték Service Kft-től kapunk támogatást. Pályázatok. A Kisfaludy utca 
rendbetételére, szeretnénk szélesíttetni, elvittük a földet és hasznosítottuk lent a medernél. 
Elég jó átlátható. Azt gondolom, hogy kellett ez forgalomtechnikai szempontból áttekinthető 
legyen. Viszont szélesebb lett, forgalmasabb lett. Meg szeretnénk szélesíteni, megerősíteni a 
padkát. És plusz az Iskola utcai ároknak a rendbetételét van mit javítani. Az önkormányzat a 
Bursa Hungarica ösztöndíj pályázat keretében 200.000 Ft összegű támogatást nyújtott a 
felsőoktatásban résztvevő fiataloknak. Rendeletek. 2015 éven az önkormányzat képviselő 
testülete 18 rendeletet alkotott. A rendeleteket be lehet jönni, megnézni, illetve a honlapunkon 
meg lehet tekinteni. A faluházban 53 rendezvény volt az idén. Kiállítás, jótékonysági koncert, 
irodalmi előadás, könyvbemutatók, gyermek rendezvények, könyvtári foglalkozások. Faluház 
udvarán épült kemencének nagyon sokszor veszik hasznát, sokszor lehet igénybe venni. Ha 
valaki használni akarja magánrendezvényre használható, még fát is adunk hozzá. Civil 
szervezetekkel való együttműködésről én azt gondolom, hogy lehetne talán javítani rajta, de 
támogatást kapnak 1.545.000 Ft értékben. A 2016 évi terveink között szerepel, amennyiben 
kiírásra kerül a hegyi utak rendbetétele és itt gondolok elsősorban a Rodostó útra. De van még 
utca a Turista utca és egyéb utca is. Meglátjuk, már jelezték, hogy lesznek külterületi utak 
rendbe tételére pályázatok. Változatlanul tárgyalásban vagyunk a Rodostó házzal. A Rodostó 
házat július 6-ra ígérik, hogy át fogják adni. Csak az a gond, hogy elő van írva a közművek 
rendezése. A Magyar Államé a Rodostó ház, csak vita van köztünk, az út a miénk, a 
közműveket nekik kellene rendezni. Ki fog helytállni. Addig nem merünk hozzányúlni az 
úthoz, amíg ez a beruházás meg nem valósul. Szeretnénk ennek az iskola épületnek ami 
tegnap előtt volt 85 éves és hát sok nemzedék nőtt fel benne, valahol tovább fejleszteni és 
pályázati lehetőséget találni, hogy egy részt elektromosan másrészt festeni, meg még 
korszerűsíteni, mert még van mit csinálni. Meglátjuk majd, hogy alakul a pályázatok 
rendszere. Azt gondolom, hogy ami pályázati lehetőség van, megpróbáljuk megragadni. Az 
alpolgármester asszonnyal beszélgettünk, hogy a Mihály napot szeretnénk egy belső falu 
rendezvényének fejleszteni. Majd meglátjuk, előkészítjük, persze kizárni az idegeneket 
változatlanul nem lehet, mert aki el akar jönni ide az el fog jönni úgy is. Ennyi lenne 
részemről a dolog. Bárki hozzászólhat a témához, ami ide a közmeghallgatáshoz való, bárki 
feltehet kérdést. 
 
KÖVESI JÓZSEFNÉ lakó: Szeretném megkérdezni azt, hogy a szemétszállítási díj miért lett 
megint felemelve? Akarták vagy pedig véletlenül. Nekem csak ennyi a kérdésem! Egyedül 
állók vagyunk, az ember alig tud kijönni a pénzéből mindent fizetni.  
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Hány literes a szeméttároló? 
 
KÖVESI JÓZSEFNÉ lakó: Voltam bent az enyém 120 literes, de én nem is fogom kicserélni! 
Azért nem fogom kicserélni, mert amikor azt én megvettem ezelőtt 10 évvel 8500 Ft volt. Én 
meg nem fogok adni egy mosófazékért 8000 Ft-ot, mert már az is annyiba kerül. El kell jönni 
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arra, és meg kell nézni, hogy hányszor teszem ki. Arra kérek konkrét választ, hogy ez most 
véletlen volt, vagy így akarta a testület is és a polgármester úr is. Én ezt most így szeretném 
hallani.  
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Előzőleg azt mondtad, hogy úgy sem tudod megtölteni, 
akkor miért nem kisebb kukában gondolkodsz! 
 
KÖVESI JÓZSEFNÉ lakó: Azért mert azt megvettem 10 éve az is 8500 Ft-ba került, 
megveszem a kicsit az is kb. annyiba kerül. 
  
PAPP JENŐNÉ lakó: Nem, 7000 Ft. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Jó, de kevesebb kukadíjat kell fizetni akkor. 
 
KÖVESI JÓZSEFNÉ lakó: Meddig, egy évig? Ez most véletlen volt, vagy akarat volt? Én 
erre vagyok kíváncsi. A képviselőket megkérdeztem, arról volt szó, hogy véletlen volt. 
 
LUTÁR MÁRIA jegyző: A képviselő testület tárgyalni fog erről még ebben az évben és 
döntést hoz. Az önkormányzat fölöslegesen fizeti ki a 120 literes kukát, mert nem kell akkora. 
El kell fogadni, hogy aki egyedül van, annak kisebb kuka elegendő. Az önkormányzatnak is 
pénzbe kerül. 
 
KÖVESI JÓZSEFNÉ lakó: Nem értem miért nem lehet olyant, hogy bilétát ráteszünk, hogy 
ha kiviszik, elviszik. 
 
LUTÁR MÁRIA jegyző: A szolgáltató nem vállalja. 
 
KÖVESI JÓZSEFNÉ lakó: Jöjjön el, nézze meg, mennyi szemetem van. 
 
LUTÁR MÁRIA jegyző: Én elhiszem, de a szolgáltató nem vállalja a szállítást.  
 
KÖVESI JÓZSEFNÉ lakó: Én meg nem veszek másikat, hanem kivágom az utcára. 
Söprögetem az utcán is a rengeteg levelest, persze senki sem tehet róla, hogy oda hordja a 
szél, de azért ez nem így működik. Azért ez nem így működik, hogy az embert ennyire 
megsarcolják havonta és mire? Nem is használom akkor mire? Hogy ha ez nem tévedés volt, 
akkor ez akarat volt. Ez így meg lett csinálva, a képviselő testülettel együtt. Szeretném azt 
megérni, hogy ha majd a 70 évet megérik, hogy tudnak majd gazdálkodni! Nekem is van 
családom is és saját életem is, és még orvosra sem tudok költeni. 
 
KÖVESDI ANETT alpolgármester: Legyen kedves megérteni azt, hogy volt egy rendelet, 
amit szükséges volt módosítani. Azt, hogy ezt nekünk módosítani kellett az nem mi találtuk 
ki, hanem ez egy jogszabályi változás volt. Amikor módosítottuk a rendeletet, akkor 
sajnálatos módon kimaradt az, hogy az időseknek a kedvezményt megadjuk. Ahogy ezt 
elfogadtuk utána jöttek az értesítések, hogy fizetni kell az időseknek. Szóltak nekünk és mi 
azonnal jeleztük ezt az önkormányzat felé. Megbeszéltük, hogy ennek a rendeletnek a 
módosítása meg fog történni, és a következő évtől kezdődően 2016. januártól kezdődően 
ugyanúgy ahogy az összes többi rendeletben van egy korhatár, akiknek vagy 
kedvezményesen, vagy egyáltalán nem kell fizetniük. Így a szemétszállításhoz kapcsolódó 
rendeletünkben is ezt alkalmazni fogjuk. Tehát jelen pillanatban ki kell fizetni ezt az utolsó 
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időszakot, de januártól kezdődően azoknak az embereknek, akiknek ez megterhelő 
kedvezményes lesz. Ahogy ezt Ön kérdezte, teljesen véletlenül maradt ki. 
 
KÖVESI JÓZSEFNÉ lakó: Én megértek mindent. Én egyet nem értek meg, hogy az 1200 Ft 
miért nem elég nekik havonta. Akkor, amikor ki sem rakok szemetet. De nemcsak én, 
nemcsak magamról beszélek. Rajtam kívül elég sok egyedül álló van, gondolom őket is ez 
bosszantja. 
 
KÖVESDI ANETT alpolgármester: Van egy olyan rész, amiben mi döntünk és van egy amit 
nekünk be kell tartatni. Tehát itt akár az elszállításról van szó. Attól, hogyha valaki nem 
használja a villanyt, de van villanyórája és be van kötve a villany és nem jelzi azt, hogy ő nem 
lakik azon a helyen attól még ki fogják fizettetni. Ez személyes tapasztalat. Jelen pillanatban 
ugyanez van a hulladékszállítással kapcsolatban is. A szolgáltató ezt ránk terheli. 
 
KÖVESI JÓZSEFNÉ lakó: Ez bosszant, hogy 800 Ft-tal felemelték. 
 
PÁL LÁSZLÓNÉ lakó: Apróságnak tűnik, de azt mondta polgármester úr, hogy turizmusból 
élünk. Kb. 2 éve jelezte a férjem, hogy van előttünk egy tábla, ami valamikor térképként 
működött. Ennek a térképnek a felső része megsérült, úgy látszik, hogy nem fog elkészülni. A 
kérésünk az, hogy látunk más településeken kézzel festett térképet. Hogy lehetséges lenne az 
eredeti funkcióját visszakapja és egy mai kor követelményeinek megfelelő térkép szerepeljen. 
Most jelent pillanatban illegális módon plakátként használják nem helybeliek. Ilyen diszkó, 
olyan diszkó! Amikor felteszik, rendszerint le is fújja a szél jobbra- balra ott a központban. A 
másik, hogy nagyon sok turista keresi, hogy hol lehet elmenni a Bujdosók lépcsője felé, 
keresnek utcákat, nem találják. Azt gondolom, hogy szükség lenne egy ilyen táblára. Nem 
hiszem, hogy olyan rettenetes lenne a kiviteli költsége. És bent a központban egy ilyen 
eligazító térképre szükség lenne, ebben kérem a segítségét a testületnek. Köszönöm. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Jó, támogatható. 
 
PAPP JENŐNÉ lakó: Tisztelt Megjelentek! Köszönöm az engedélyt, hogy szólhatok! 
Ugyanis a Képviselő-testületi ülésen, vagy az ülés megkezdése előtt, vagy a berekesztése után 
abszolút engedély nélkül mondom el megjegyzéseimet, mivel polgármesterünk hivatalosan 
nem ad lehetőséget a megszólalásra. Néhány dolgot szeretnék felvetni. Hogyan áll a Rodostó 
Turistaház ügye? Az újságban október 30-án olvashattunk arról, hogy „Körbe ért a Kékkör 
turistavonal, melyben 2550 km-es turistaút jött létre. Ezért a badacsonyi Rodostó Turistaházat 
is rendbe hozzák. Továbbá, amiket most szeretnék elmondani, már többször megemlítettem a 
képviselő-testületi üléseken, de ez idáig nem történt semmi. Kezdem a badacsonylábdihegyi 
buszmegállónál található kis épületen a felirat hiányos. Nem tudom, ki fogadta el így a 
feliratot. Lehet konyhanyelven mondani, hogy Lábdiban lakom, hogy megyek Lábdiba, de 
hivatalosan Badacsonylábdihegy. Mellesleg Badacsonytördemic 17 betű, a 
Badacsonylábdihegy 18 betű, azaz 1 betűvel több. Ezen az 1 betűn múlik a helyes felirat. 
Szerintem ideje lenne korrigálni a feliratot. A másik. A Polgármesteri Hivatal előtt ott áll a 3 
zászlórúd. És a zászlók? A jelenlegi állapotra egyszerűen nem találok jelzőt. Ha tetszik, ha 
nem, kötelező kirakni a 3 zászlót, az unióst, a magyar trikolort és a helyi lobogót. Meddig kell 
még várni erre? A harmadik téma a virágosítás. A „Jövőnkért Egyesület”benyújtotta a 
virágosítás tervét. Mi lett belől? Kíváncsi lennék a vezetőség álláspontjára. Miért lett 
elmismásolva? Azért mert ez az egyesület javasolta, vagy van másik ok is? Azon kívül itt 
évekkel ezelőtt a nyugdíjasok karácsony előtt kaptak egy bizonyos összeget, amit 
megtiszteltetésnek vettünk. Évek óta ez valamiért úgy elsinkófálódott. Most azt mondta a 
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polgármester úr, hogy még 67 millió Ft van a számlájukon. Ebből nem jutna mondjuk 2000 
vagy 3000 Ft karácsonyra a nyugdíjasoknak? Feltett megjegyzéseimre várom a válaszokat, a 
válaszokon túl a hiányosságok megszűntetését. Köszönöm, hogy meghallgattak. És írásban is 
átadom. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: A Turistaházat a Nemzeti Sportközpont kapta meg 
kezelőént, a Magyar Állam tulajdona. Egyet azért ön elfelejt, hogy 30 év óta amióta a 
munkásőrök átvették azóta ez a civileknek nem működött ez a ház. Kb. 12 éve hajtom ezt, 
hogy valami létesüljön. Most eljutottunk addig, de nem minden áron. A kezelői jog átadásba a 
közművek rendezése bent van. Azonban ők ragaszkodnak ahhoz, hogy csak a Turistaházban 
belül rendezik a dolgokat, mi meg ragaszkodunk ahhoz, hogy igen is, hogy a víz meg a 
szennyvíz legyen megoldva, ami összkomfortossá teszi nemcsak a Rodostó házat, hanem 
egyebet. Volt ez a találkozó, ahol több civil egyesület is találkozott a Nemzeti 
Sportközponttal, meg van az emlékeztető. Azt gondolom, hogy a vita még nem dőlt el, mi 
addig az útra sajnos nem tudunk fordítani, pedig kellene nagyon, mert ez az önkormányzat 
útja. Külterületi ingatlan és arra nem írtak ki pályázatot. Azt sem szeretnénk, hogy beletolunk 
x pénzt és akkor utána mégis kiderül, hogy meg kell csinálni a szennyvizet meg a vizet. 
Sajnos ilyen kivárásos alap van. Ők erősítik ezt a dolgot, hogy július 6-ra 80 éves a Rodostó 
ház, addigra visszaállítják az eredeti állapotot és munkahely teremtő lesz. Egyébként, ha 
megtenné, hogy felviteti magát valakivel, akkor látná, hogy az erdészek az Erdészházat már 
elkezdték átépíteni. Mi kérjük, hogy adják át azt a házat az önkormányzat tulajdonába, 
meglátjuk, hogy mi lesz a vége. Volt már sok ilyen változás. Azt, hogy a nyugdíjasok 2000 
Ft-ot szoktak kapni, azt gondolom, hogy nem biztos, hogy jó dolog azt eldönteni, hogy ki az 
aki ebbe a kategóriába beleesik vagy nem. Ebben az egyensúlyt megtalálni nem lehet. Mindig 
rendezünk nyugdíjas rendezvényeket, amelyekre szeretettel és szívesen várunk mindenkit. 
Minden rendezvényre nem csak erre. Én azt gondolom, hogy ez a 2000 Ft egy kicsit 
megalázó. Összességében meg elég komoly tétel. Találkoztam már olyannal, hogy adtuk 
számolatlanul ki az élelmiszer csomagot, meg a különféle juttatásokat, mikor meghalt az illető 
akkor a hagyatéki eljárásban kiderült, hogy több mint 6 millió Ft-ja volt. Azért ne csússzunk 
át a ló túloldalára. Azt gondolom, hogy nem ezzel lehet segíteni egy nyugdíjast, hanem talán 
sok minden mással. A zászlóval kapcsolatban, akkor, ha az unió, ami megfelelőképpen fog 
viselkedni Magyarországgal szemben, akkor majd megérdemli, hogy feltűzzük Tördemic 
zászlajára. Ezt már sokszor elmondtam Önnek. Én egyenlőséget teszek a Szovjetunió és az 
Európai Unió között, mert ugyan az a kettő. Ugyan az a totális diktatúra. Úgyhogy erről jobb, 
hogy ha nem beszélgetünk. Millió példa bizonyítja, hogy ők igen is nem egyforma szinten 
kezelnek bennünket, úgy ahogy elvárható lenne. Akár szlovákiai szinten a magyarokat. Aki 
magyar állampolgárságot szerez, megfosztják az unión belül a szlovák állampolgárságától. 
Úgyhogy Jolika nagyon szépen kérem, ezt ne hozza elő többet ezt a dolgot, mert én ezzel nem 
kívánok foglalkozni. Tudom, hogy vagyunk mi egymással. Soha még egy voksot nem tett 
rám, ne is várom el öntől a szavazatot. 
 
PAPP JENŐNÉ lakó: Magára szavaztam. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Nem szavazott rám! Akkor, amikor legelőször azt 
mondta, hogy igaz, hogy most nem Önre szavaztam, ezelőtt tizenvalahány évvel, nem is 
várom el Jolika! Én tisztelem Önt, mert tényleg azt mondom, hogy közösségi ember. De 
vannak olyan dolgok, amit Ön is tiszteljen bennem, hogy én kb. mi az, amit végig szeretnék 
csinálni az egész településen. Úgy gondom, hogy nem adósodott el a település az én időm 
alatt. Azt gondolom, hogy valahol nagyon sok hírben megjelenik pozitív hírként Tördemic. 
Nem negatív hírként, mint sok más település, hogy különféle bírósági dolgok jelennek meg 
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ebbe a dologba. A virágosítással kapcsolatban annyit, hogy a Bódisné Szilvivel egyeztettünk, 
és teljesen megegyeztünk a Jövőnkért Egyesülettel a Cseh Sándor úrral is, higgye el nekem. 
Mikor a Herczeg Ferenc dolog volt átbeszéltük a Sanyival azt, hogy mi az, ami elvárható 
tőlük. Én elmondtam, hogy rendezzék le a 71-es utat, a Szent Ignác kápolnánál a dolgot és a 
volt iskola előtti dolgokat. Tehát teljesen mi kontaktusban vagyunk a Jövőnkért Egyesülettel. 
És megegyezéses alapon megkapták ők is a támogatást, és ugyan úgy a virágosítást folytatják 
tovább. Azt gondolom, hogy az idei nyár is bebizonyította, hogy ne virágosítsuk fel az 
oszlopokat, mert a nyáron amúgy kevés közmunkásunk volt, és én végig csináltam egy-két 
dolgot. Ez napi locsolást igényel. Reggel a 6-tól vízfelhasználással, traktorral, két emberrel ez 
egyszerűen tarthatatlan. Annyira nem gazdag ez a település, hogy ilyenre költse a pénzét…. 
Majd ha valamikor jobban fog menni azt gondolom, hogy igen is meg kell csinálni. Nem 
virág ellenes vagyok, higgye el nekem. A Badacsonylábdiheggyel kapcsolatban Jolika fogok 
Önnek 28 olyan térképet, iratot-dokumentumot adni, amibe Badacsonylábdi szerepel és nem 
Badacsonylábdihegy. Nem tévedés a Lábdihegy, hanem ez a kettő hol így szerepel, hol úgy 
szerepel. Eredeti nyomdai dokumentumot tudok mutatni. Amikor ezt a dolgot felvetett utána 
néztem. Rengeteg anyagom van, levéltári anyagban nem mindenhol Lábdihegy van. Ez olyan, 
mint a szőlészet és a borászat. Amikor én azt mondom, hogy miért nem badacsonyi rizlingnek 
hívják a rizlinget, amit olaszrizlingnek hívnak, és sorozatban tudnék felmutatni, amibe ez a 
rizling nem olaszrizlingként hanem badacsonyirizlingként szerepel. Jolika, ennyit tudok 
mondani. Ha nagyon akarja, akkor megcsináljuk ezt a Lábdihegyet, de a Lábdi is fontos 
higgye el nekem. 
 
PAPP JENŐNÉ lakó: Akkor megkérdezem, hogy Badacsonytördemic miért 
Badacsonytördemic? Amikor Ön kutatja az iratokat, akkor találkozik azzal, hogy 
Nemestördemic. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Azért mert 1950-ben az akkori elöljáróság kérte, hogy a 
tördemici bor és a lábdihegyi bor jobban eladható legyen Nemestördemic helyett legyen 
Badacsonytördemic. Egyébként 1903 óta Nemestördemic előtte csak Tördemic volt. Ez 
biztos, hogy így volt, mert millió dologgal rendelkezem. Csak 1947-ig volt Nemestördemic. 
Elég ennyi Jolika. 
 
PAPP JENŐNÉ lakó: Nézze, ez a maga álláspontja, amit leírtam az pedig az én álláspontom. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Fogunk válaszolni rá. Tessék parancsolni, kinek van 
kérdése? 
 
KOVÁCS LÁSZLÓNÉ lakó: Szeretnék a civil szervezetek nevében egypár szót szólni a 
képviselő-testülethez. A Vöröskereszt helyi vezetője vagyok, nagyon szeretném kérni a 
testületet, hogy segítsenek a véradásoknál. Megköszönöm, hogy patronálták egy kis összeggel 
a civil szervezetünket. Egy évben minimum négyszer van véradás és sajnos mindig 
kevesebben vannak. Kilencven éves, 102 éves idős embereink vannak és kibővítve a 
nyugdíjasokkal is, tartjuk a kapcsolatot. Szoktunk mindenki karácsonyára is egy kis csomagot 
adni egy kis megemlékezést tartani. Most a 80 évesek közül nagyon sokan meghaltak, most 
már a 90 évesek is. Kapcsolatunk van a járással, a várossal most már inkább a megyével. Két 
véradónkat most tüntették ki. Az egyikük 50-szer adott vért, a másik pedig 30-szor. Van olyan 
család melyben több véradó is van. Amikor kérem a fiatalokat, hogy jöjjenek el, nem igaz, 
hogy félnek? Ha kitetováltatjátok magatokat, akkor nem féltek? 
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KURUCZ ROLAND lakó: Gizi néni én a vendéglátásban dolgozom, nem érek rá. Itt 
mindenki előtt megígérem magának, hogy a következőn ott leszek. 
 
KOVÁCS LÁSZLÓNÉ lakó: Már ez is eredmény. Köszönöm szépen! Ennek politikához 
semmi köze. Igen is most vagytok abban a korban, hogy a rendezvényeken jelenjetek meg. Ne 
csak a disco legyen az életetek, hanem azért mindenben vegyetek részt. Ez hozzátok is szól, 
gyertek el! A másik, ti is tartsátok tiszteletben másoknak a véleményét. 
 
KURUCZ ROLAND lakó: Gizi néni, lehetne hétvégére tenni ezt a véradást, szombatra? 
 
KOVÁCS LÁSZLÓNÉ lakó: Ezt nekünk a megye meg a járás adja ki, de lehet, ha mi kérjük. 
Most nem adnak vásárlási utalványokat, de mi mindig meg szoktuk vendégelni a 
megjelenteket abból a kis összegből, amit a testület részünkre megszavaz. 
 
CSONKA KRISZTIÁN lakó: Ha sikerül és szombaton lesz, megígérem, hogy én is elmegyek. 
 
KOVÁCS LÁSZLÓNÉ lakó: Akkor én meg elkérlek majd a főnöködtől! Köszönöm szépen. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Tessék, kinek van kérdése még? 
 
HORVÁTH ISTVÁN lakó: Azt szeretném kérdezni az alpolgármester hölgytől, amikor volt 
neki a bemutatkozása olyan négy szimpatikus dolgot sorolt föl, hogy szinte jó volt hallgatni. 
És hogy abból a négy dologból mit valósított meg. Én elsorolnám azt a négy dolgot, amikor a 
bemutatkozása volt. Azt mondta, hogy az első mivel Ön egy iskolában igazgató helyettes 
mennyi pályázatot ír. És azok mind nyerők és hány pályázatot írt az önkormányzatnak? 
Második, hogy megszűnteti, hogy a fiatalok ne üljenek a hídon és különböző rendezvényeket 
szervez. Ne nézzen úgy, hogy nem mondta, mert vannak itt akik …Én fel is írtam magamnak. 
A harmadik a virágosítás, hogy majd ön micsoda virágosítást csinál a faluban. Hát az egy 
kicsit elmaradt. A negyedik pedig azt volt, hogy a játszótér sarkára micsoda kerékpáros 
pihenő lesz. Most nem tudom, hogy ebből mi valósult meg. Erről legyen szíves valamit 
mondani.  
 
KÖVESDI ANETT alpolgármester: Köszönöm szépen! Volt a pályázat. A pályázatoknak van 
egy időszaka, amikor be lehet adni. Az utóbbi időben olyan pályázatok kerültek az 
önkormányzat részéről beadásra, amelyek az önkormányzat rendszerén belül kerülnek 
kiírásra. Ilyen volt pl. az óvoda. Nincsen jelen pillanatban mivel 2013-ban lezárult az uniós 
pályázatok az egyik szakasza. Most kezdődött 2014-ben, de mivel az uniótól szeretné az állam 
beszerezni, megkapni az összes pénzt, ezért gyorsan olyan pályázatokat írnak ki, melyen jelen 
pillanatban az önkormányzat nem vehetett részt. Van viszont olyan, ami a Nemzeti Kulturális 
Alaphoz kapcsolódik, ezek a pályázatok csak januárban illetve februárban kerülnek kiírásra. 
Viszont éppen az előbb beszéltünk a polgármester úrral arról is, hogy említette a falunapot. És 
akkor javasoltam és egyébként a faluház vezetőjével, Tündével is beszéltük, hogy vannak 
olyan pályázatok, amelyek pontosan ahhoz kapcsolódnak, hogy egy ilyen rendezvényt meg 
lehessen valósítani. Tehát ez nem jelenti azt, hogy én a pályázatokat ne figyelném, vagy ne 
hívnák fel a figyelmemet egy-egy pályázatra. De azért aki írja vagy már vett részt benne az 
tudja, hogy nem úgy van, hogy most én kitalálom, hogy én erre szeretnék pályázni és akkor 
van egy pályázat. Tehát ez az egyik. A másik, hogy van ennek egy kiírási ideje határideje és 
útmutató. Tehát azt mondtam szerintem, amikor bemutatkoztam is, hogy addig amíg 
képviselő vagyok ezeket szeretném végezni. Szerintem azt, hogy nézem még nem volt ilyen 
pályázat, nem jelenti azt, hogy az elkövetkezendő 4 évben esetlegesen nem lenne egy olyan 
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pályázat, amire felhívom a képviselő-társak figyelmét és netalán tán az önkormányzatnak 
sikerül beadnia mint pl. a Látogatóközpont volt. Ne üljenek a hídon a fiatalok, ez biztos, hogy 
valaki mondta, hogy én ilyet mondok. Valóban ne üljenek a fiatalok a hídon a hidegben. 
Tehát a szövegkörnyezet sem mindegy, hogy hogyan használjuk. Hogyha én a fiatalokat nem 
szeretném, egy nem pedagógus lennék, kettő valószínűleg nem segítettem volna nekik abban, 
hogy egy egyesületet próbáljanak megalakítani. Véleménye az, hogy a hídon azért nem 
kellene ülni most már, mert hideg van. A lányok felfáznak nem fognak tudni rendesen szülni. 
A fiuknak is egyébként az 1 évvel ezelőtti közmeghallgatáson pont elhangzott az is, hogy a 
fiataloknak szükségük lenne egy olyan helyre ahová összegyűlhetnek. Én emlékszem arra, 
hogy annak idején mikor én még csak általános iskolás voltam ez a hely a vasútállomáson 
volt. Most a vasútállomásról a nálam fiatalabbakat természetesen kitiltották. Jelen pillanatban 
van a faluház és a napközi. A faluházban érthető okokból mivel értékes dolgok vannak, nem 
jöhetnek be, illetve csak bizonyos esetekben. A napközi esetében is most már ott tartunk, 
hogy a fűtés miatt korlátozás lépett életbe. Nem én hoztam ezt az intézkedést, az előttem levő 
testületi tagok is erről döntöttek. A virágosítás esetében. A virágosításnál én azt ígértem, hogy 
igyekszem a falut virágosítani. És ezt a feladatot, amikor javaslatot tettem a testületi ülésen a 
polgármester úr rám bízta. Én annak megfelelően felkerestem az egyesületeket méghozzá a 
Jövőnkért Egyesületet és a Nők a Balatonért Egyesületet. Meg is beszéltük, hogy hogyan 
lehetne megvalósítani a virágosítást. Mire a következő testületi ülésen én az ott 
megbeszélteket elmondhattam volna, addigra a Nők a Balatonért Egyesülettől azt az 
információt kaptam, hogy ők mégsem támogatják a virágosítást. Sőt nem sokkal később az 
egyesület fel is oszlott. Illetőleg a Jövőnkért Egyesület azt mondta, hogy ő bizonyos 
feltételekkel nem vállalja ezt be. Ahogy a polgármester úr mondta abban a pillanatban egy 
másik alternatívát támogattunk. Nem jelenti azt, hogy az elkövetkezendő időben egyébként a 
jegyzőasszonnyal is beszélgettünk erről ő is mondott javaslatot, ne lehetne valamit 
módosítani. Tehát ezt sem lefutott ügy. Bár 1 év alatt ezt sem sikerült megvalósítani, de nem 
gondolom, hogy 1 évre mondtam volna. Kerékpáros pihenő esetében, igen szeretnék 
kerékpáros pihenőt és lehetne megvalósítani. De jelen pillanatban az önkormányzat pénze a 
fennálló projektek finanszírozásában merül ki. Amit megörököltünk pályázatot többek között 
a Látogatóközpont, illetőleg a strandnak a kialakítása valamint az óvoda. Minden olyan pénz, 
amit esetlegesen javításra és újításra lehetne felhasználni jelen pillanatban ezt a két kiemelt 
projektet támogatja. Ahogy nem oda kell a nagyobb pénzösszegeket költenünk illetve oda 
csoportosítanunk, szerintem el tudunk indulni afelé, hogy a településen javítsunk. Mivel 
alpolgármester vagyok, Imrével együtt lehetne azt mondani, hogy felveszek fizetést. És itt ma 
már elhangzott, hogy akinek sok pénze van. Meg tehet bizonyos dolgokat. Tehát 
hozzátenném, hogy valóban felveszem az alpolgármesteri fizetésemet, méghozzá a 
megszavazottnak az 50%-át. Ugyan is lemondtam az 50 %-ról. S mindezt azért teszem meg, 
hogy azt az 50%-ot amit megkapok, azt eldönthessem megbeszélve a képviselő társakkal, 
polgármester úrral és jegyzőasszonnyal, hogy mire szeretném költeni. Jelen pillanatban ez az 
összeg amit ugye június 1-e óta kapok az pontosan annyira elég, hogy egy buszmegállót mely 
szintén a tavalyi közmeghallgatáson elhangzott, tehát egy buszmegállónak a kialakítását 
magának az épületnek az elkészítését finanszírozza. Ezen felül egyébként Tündivel szintén 
megbeszélve a jövő heti játszóház esetében is megvásároltam azokat az alapanyagokat 
amelyeket a gyerekekkel együtt fel tudunk használni és ez nem mind az alpolgármesteri 
fizetésemből van, hanem megpróbáltam a faluért valamennyit a saját fizetésemből is, amiért 
ténylegesen megdolgozom az iskolában fordítani. Ezen kívül szintén igyekszem az önkéntes 
munkát is támogatni és azokat az embereket, fiatalokat, akiket megkérek arra, hogy 
esetlegesen segítsenek eljönnek. Tehát nem mondanám azt, hogy csak az idősek segítőkészek, 
hanem azért a fiatalok is ebben az esetben. Hozzátenném még azt is, hogy ebben az 1 évben 
mit sikerült megvalósítani. Azt mondanám, hogy ebben az 1 évben sikerült megtanulnom 
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bizonyos dolgokat, ami arról szól, hogy hogyan legyek képviselő. Gyakorlatilag szerveztünk 
képviselő társammal egy jótékonysági bált, melyen elmondhatom, hogy 90 %-ban a fiatalok 
vettek részt, és a befolyt összeget a Badacsonytördemic Néptáncegyüttes javára fordítottunk. 
Elmondanám, hogy ténylegesen fiatalok vettek részt. A belépő díjakat saját maguk fizették ki, 
de hozzátenném, hogy a tombola tárgyakat is bizonyos szűk kör volt, aki megvásárolta és 
felajánlotta. A gazdasági programba, amelyet 5 évre megterveztünk és szeretnénk 
megvalósítani, abba lefektetésre került többek között az, ami az elmúlt közmeghallgatáson is 
elhangzott kérésként. Ennek is próbálunk teret és pénzt keresni és találni. Többek között 
megemlítettük a bölcsödét, illetőleg a buszmegállókat valamint a közvilágítást. Ezek 
mindegyike elég nagy projekt ahhoz, hogy egy év alatt valósuljanak meg. Viszont szeretnénk 
mindezt az elkövetkezendő 5 évben megtenni. Ha azt nézzük mi az, amit megtettem, valóban 
nem látványos dolgokat teszek. Nem is szoktam, csendben eldolgozgatok. Aztán amikor meg 
lesz az eredménye akkor sem fogom verni a mellemet, hogy ezt én csináltam, hanem a faluért 
szeretném továbbra is végezni a dolgomat. És ennek megfelelően nem kell az elismerés, 
nekem jól esik az, hogy ha valaki hasznára van. Egyébként a település rendezvényein 53-at 
mondott a polgármester úr igyekeztem részt venni.  Március 15-én és október 23-án a 
polgármester úr megkért, hogy mondjam én az ünnepi beszédet. Az 53-ból igaz, hogy nem túl 
sokszor mivel jelen pillanatban vezető beosztásom még magasabb tehát nagyon sok helyen 
kell nekem is képviselnem az intézményt. De ettől függetlenül, 18 alkalommal vettem részt a 
település rendezvényein. És elmondhatom, hogy olyan rendezvényeken pl. a Herczeg Ferenc 
könyvbemutatón vagy pl. az I. világháborúról szóló előadást. De mondhatnám a Radnóti estet 
is, ami elsősorban a szakjaimnak megfelelő érdeklődés miatt mentem el. Hozzáteszem, hogy 
gyakorlatilag most többen vagyunk itt, mint ezeken a rendezvényeken. De ugyan így voltam 
pl. Badacsonytomajon az iskola a bemutató estjén vagy az óév búcsúztatón, vagy a néptánc 
találkozón. Ha azt szeretnék számon kérni rajtam, amit egy 5 éves ciklusra terveztem, akkor 
tessék nyugodtan. De az 5 év még csak tavaly kezdődött el és 1 évet tudtam le. És most van 
azaz időszak, ami nemcsak a tanulásról szól, hiszen arról is szó volt, hogy én új vagyok. Tehát 
nemcsak a tanulásról szól, hanem most már a komolyabb munkának is nekikezdtem. 
Köszönöm szépen! 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Van-e még valakinek kérdése? 
 
CSONKA IVETT lakó: Kettő darab kérdésem lenne. A macskaköves útra mindenfelé panaszt 
hallok, hogy kikerülik a falut, inkább mert rettenetes. Arról volt szó, hogy műemlék. Nem 
tudom, hogy azaz út, ami mindenhol foltozva van, kátyúzva van betonozva itt-ott annyira nem 
számítanám műemléknek. Ez az út is rettenetesen fontos, mivel ezen az úton mennek a 
turisták az emberek mindenki keresztül. A másik. Az előbb szóba került az ifjúsági klub, 
amiről tavaly ugyan itt, ugyan ebben az időpontban beszéltünk. És akkor a polgármester úr azt 
mondta, hogy ön partner mindenben és egyet ért azzal, hogy meg kell oldani ezt a kérdést. Én 
tavaly is elmondtam, hogy nem elsősorban a saját korosztályomra gondolok, hanem akár a 
nálamnál fiatalabbakra. Ahogy az előbb a képviselőasszony is elmondta, tényleg itt-ott 
ácsorognak, üldögélnek, nincs hova menniük. Nincs semmi konkrétan. Tudom, hogy most 
jön, hogy egyszer eljátszottuk az esélyünket. Ezt is mondtam már, hogy mindenki volt fiatal, 
mindenki szórakozott már. Ettől függetlenül a nyugdíjasoknak ez a program az a 
program….Nekünk csak az van mondva, hogy mit nem csinálunk! De én most kérdezem, 
hogy mit kapunk? Tényleg ahogy most a Gizi néni megkért minket, hogy járjunk a véradásra, 
én 100 %-ban biztos vagyok, hogy mi összegyűlünk 10-en és el fogunk menni a véradásra, 
mert szól. Megígérte a Roland, megígérte a Krisztián valószínűleg meg fogjuk tenni többen is. 
Ugyanazt kérném viszont cserébe, hogy tényleg keressenek meg minket, bármikor bármivel. 
Nem biztos, hogy mindannyian, de fogunk segíteni. Ahogy elmondta az előbb az Anett is 
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partnerek tudunk lenni bármiben, hogyha olyan a cél és a megkeresés. Viszont tényleg 
legalább annyit, hogy nem magunknak kérem, hanem a tizenéveseknek. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Annyit a Debreczenyi Gyula utcáról és a Szent István 
utcáról, hogy annyi idős, mint ez az iskola 85 éves. Abban az évben készült el. A 
közútkezelőé az út nem az önkormányzaté. Nem tudom, hogy tudják-e. Nem mi rendelkezünk 
ezzel az úttal, hanem a közútkezelő. A Római út is. Ezen belül, helyi védettséget élvez, amit 
nem mi találtunk ki, hanem a Nemzeti Park. Mivel a tájvédelmi körzethez tartozik ez az út, 
bizonyos védettséget élvez. Az ifjúsági klubbal kapcsolatban azt gondolom, hogy a 
konditeremről van szó…. 
 
CSONKA GERGŐ képviselő: Nem az ifjúsági klub az a régi, a napközi. A gyógyszertár 
melletti épület 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Ha bizonyos időszakonként igénybe akarják venni, 
tárgyalhatunk erről a dologról. Vannak mások is, akik kérik. Volt olyan, amikor ilyen egész 
éjjel tartó nyitva tartások voltak, és ezt valamilyen szinten kontrolálni kell. Én azt nem tudom 
támogatni, hogy éjjel-nappal. Egyébként 50, meg 60 évvel ezelőtt meg amióta megkészült ez 
a híd, azóta mindig üldögéltek és még sokáig fognak üldögélni rajta. A híd nem jó példa, mert 
valamilyen szinten a híd vonzza az embereket. Hideg idő meleg idő meg egyéb dolog. A 
klubhelyiség szintén, meg azt gondolom, hogyha bizonyos időpontokra találkozni 
szeretnének, azt támogatni tudom. Hogy állandó jelleggel adjunk egy helyiséget, én ezt nem 
tudom támogatni. 
 
CSONKA KRISZTIÁN lakó: Hogy mi volt x pár éve az maradjon a múlt. Vannak, tényleg 
nálam fiatalabbak őnekik sincs semmi ebben a faluban csak a játszótér, ami szerintem nem a 
mi korosztályunké. Sőt nem is a tizenéveseké, mert nekik ott nem sok mindent lehet csinálni. 
Nincs se egy focipálya, ami van az nem a falué. Nincs egy kosárpálya, nincs egy kézilabda 
pálya, semmi. Az egész faluban semmi. Milyen sport lehetősége van bármelyik fiatalnak itt? 
Maga mondta a múltkor, hogy maga mennyi sportrendezvényen vett részt. Én elég sokat 
sportoltam, vettem részt sok rendezvényen, de nem Tördemicen, nem Tördemicnek 
köszönhetően. Itt soha nem volt semmi. Itt nem is tudtam volna sportolni. Anno volt 
focipálya, ami nem a falué volt, ott fociztunk. De azt is mi kaszáltuk sarlóval, mi szedtük a 
szemetet, mert mi akkor gyerekek voltunk. Itt soha nem volt semmi ebben a faluban a 
fiataloknak. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Azt gondolom, hogy amíg működött a női futballcsapat 
addig azért működött a focipálya is. Az, hogy valahol legyen, egy ilyen csoportosulás egy 
ilyen egyesület azt én nem erőltethetem, azt önöknek kell megcsinálni. Azt, hogy a régi 
focipályát eladták az elődök nagyon nagy hiba volt. Én ugyanezt mondom. Ott van, még 
legelőnek sem mondható. Azt gondolom, hogy van az önkormányzatnak egy kéthektáros 
területe itt lent. Az azért lett akkor megvásárolva szép apránként, hogy egy szabadidő parkot 
alakítsunk ki. Ha ezek a fejlesztések, amik várhatóan esetleg be fognak jönni esetleg 
megnyitják a lehetőséget. Tudják, hogy ezért a strandért hány évet kellett küzdeni, hogy 
elkészüljön? 12 évet. A Rodostó házért már nagyon régóta meg a huzavona, lassan el fog 
készülni. Én azt gondolom, hogy ezek a fejlesztések vonzzák egyik a másikat. Ha 
idegenforgalmilag fel lehet fejleszteni a települést, akkor lesz igény arra, hogy ilyen sport célú 
szabadidő park létesüljön, ami meg van az önkormányzat tulajdonában. Ez pénzkérdés, meg 
akaratkérdés. De nem olyan egyszerű, mert előtte vannak még fontos dolgok is. 
 



  

11 

CSONKA KRISZTIÁN lakó: Ezek szerint, hogyha nekem lesz egyszer gyermekem, ha lesz 
15 éves, akkor van esélye arra, hogy Tördemicen, tudjon egyet-bármit sportolni? Meg lehet 
kérdezni bármelyik kis gyereket, hogy mit tud csinálni ebben a faluban? Azon kívül, hogy itt 
futkároznak át az utcán, mert mást nem tudnak csinálni. Semmijük nincsen! A játszótéren 
meg nem ülhetnek fel semmire, mivel ott meg van egy súlykorlát minden egyes dologra. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Most nem tudom, hogy mi az elvárás tőlünk akkor! 
 
CSONKA KRISZTIÁN lakó: Mondta, hogy elsősorban nem ez a lényeg, hanem egyszer 
majd….Tíz éve lett polgármester a polgármester úr, és 10 éve se lett semmi! Lett egy 
strandunk ahova kb.2 év múlva nem lehet bemenni a térdig érő iszaptól. Itt akkor sem lesz 
semmi. Én nem azt mondom, hogy jövőre legyen itt egy betonos focipálya, vagy bármi.  De 
azért nem ártana valami a gyerekeknek is. Nemcsak nekünk, hanem úgy a gyerekeknek, 
mindenkinek. És maga azt mondja, hogy fontosabb a strand, Rodostó ház. Kinek? Majd az én 
gyerekem egyszer talán megéri, hogy tud valamit sportolni. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Én azt gondolom, hogyha nagyon akarnak sportolni, 
akkor az a Magyar Állam tulajdonában levő fönti focipálya, amit nagyon sokáig a hölgyek 
használtak az ugyan olyan alkalmas, hogy sportolhassanak. Ki kell próbálni, lehet azon 
sportolni, úgy gondolom. Kérdezzék meg az elődöktől, hogy a régi focipálya miért lett eladva 
én nem tehetek róla egyáltalán. Ha azok a fejlesztések, amik várhatók és várhatók lettek 
volna, akkor már lehet, hogy előbbre lennénk egypár körrel. De bízzunk benne, hogy fogunk 
lépni ebben a dologban. Azt gondolom, hogyha valaki el akarja magát foglalni, megkeresi a 
faluház vezetőjét és azt mondja, hogy ping-pongozni szeretnénk vagy olyan játékot, ami 
lehetséges, akkor biztos, hogy partnerek vagyunk ebben. Valahol lehet kérni, de mi áll 
mögötte. Van-e egyesületet ennek a társaságnak! Azt szeretném tudni, mivel kb. 7 hónapja 
meg ez az egész játék…. 
 
CSONKA GERGŐ képviselő: Ezt teljesen más polgármester úr, ez a konditerem ég és föld a 
kettő. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Én az egyesületről kérdezem, hogy legyen egy 
egyesület. 
 
CSONKA GERGŐ képviselő: Ezt a részét már megbeszéltük, ennek nincs köze az egészhez. 
 
CSONKA IVETT lakó: Nem tudom, miért kellene bármilyen egyesületet létrehozni ahhoz, 
hogy egy futballpálya legyen, amit a vaddisznók nem túrtak fel. Azt a futballpályát nem lehet 
használni, teljes mértékben alkalmatlan. Ugyanis ekkora gödrök vannak benne, mert a cocák 
ott dorbézolnak éjszakánként. Múltkori ülésen fel tudták hozni a szigligeti és a Gulácsi 
önkormányzatot példának, én fel tudom hozni én is a szigligeti önkormányzatot példának, 
ahol körbekerített focipálya van azért, hogy a vadak ne túrják föl, és alkalmas legyen 
sportolásra. Fel tudom hozni őket olyan szempontból, hogy van nekik 0-24 óráig működő 
klubhelyiségük a fiataloknak, legalábbis tudtommal volt. 0-24 óráig ők rendelkeztek, az 
akkori fiatalok mondták, nem tudom nem mostanában beszéltem velük. Az orvosi rendelő 
mellett volt valami épület, van is. A következő, hogy a közútkezelőé az út. Én nem azt 
mondtam, hogy csináljunk valamit, én azt kérdeztem, hogy lehetne-e valamit lépni az ügyben. 
Esetleg a település fel tudná venni a közútkezelővel a kapcsolatot, hogy ugyan már ne 
haragudjatok meg ez az út alkalmatlan arra, hogy járjanak rajta, nem szekerekkel 
közlekedünk. Én ennyit szerettem volna. Emlékszem rá, hogy ahova most a konténer be van 
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rakva, azaz elkerített kis szakasz, pár évvel ezelőtt a Horváth Gábor, amikor még hírbe nem 
volt a konténer próbáltuk mi, hogy lebetonozzuk felverjük a rossz betont és egy kosárlabda 
palánkot építünk oda. Amint erről beszélgettünk a polgármester úrral vagy nem tudom kivel 
rá pár hétre, puff odakerül az a konténer. Mi eddig bármit kitaláltunk, hogy szeretnénk, 
valami Isteni csoda folytán keresztezte valami. Persze fel tudjuk mi találni magunkat a 
faluházban 14 órától 18 óráig. Ami olyan szempontból sem optimális nekünk, hogy 
legtöbbünk 17-18 óráig dolgozik. Csak ping-pongozni tudunk, vagy be tudunk ülni a 
faluházba internetezni, amit nem nagyon hiszem, hogy túlvonzó lenne. Mi van a ping-pongon 
kívül? Az, hogy a konditeremhez kell egy egyesület oké, senki nem beszélt most erről. A 
múltkor megbeszéltük, senki nem hozta fel most pont azért. Folyamatban van a cégbírósági 
bejegyzés, meg lesz az egyesület. Meg lett szavazva, hogy meg fogjuk kapni a termet, ha meg 
lesz ez a dolog. Én most arra vagyok kíváncsi, hogy a 6 évestől 16 éves gyerekek tudnak 
bármit csinálni úgy, hogy egyesület nélkül bármilyen módon vagy helyen. Mert nincs. Ez 
lehet egy focipálya vagy egy 3x3 méteres lebetonozott dolog vagy kosárlabda palánk. Ezt 
akár közmunkából meg lehetne csinálni. Van annyi vállalkozó és van annyi jó szándékú 
ember ebben a faluban, hogy mindent meg lehetne csinálni. Kellene egy kezdeményezés egy 
nyitottság a falu vezetősége részéről, hogy emberek fogjunk össze, csináljunk már valamit! 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Most tulajdonképpen ezeket a dolgokat a falu vezetésén-
számon kérik. Szeretném látni azt az iratot és akár utána is nézünk, és ön megjelöli, hogy volt 
ilyen kérelem az önök részéről, hogy bármilyen ilyen jellegű, ami a fiataloknak helyiséget kér 
önök leírták azt hogy mit szeretnének csinálni. Erre nagyon kíváncsi lennék, mert konkrét 
kérelem nem volt. Én azt gondolom, hogy bármikor partnerek voltunk, hogy megfelelő 
kulturált körülmények között szolgáltatást adjunk az önök részére. De én nem emlékszem erre 
a dologra, hogy bármikor konkrét dologgal, korosztállyal, hogy mit szeretnének folytatni, 
hogy hol vennének részt, hol szerepelnének nem láttam még sehol az önök nevét, hogy 
valamilyen versenyen vagy valamilyen módon részt vettek volna az újságban. Higgyék el 
nekem, hogy ezek nagyon fontos dolgok. Üljenek össze, összegezzék a dolgokat, és akkor 
írják le ezeket, és aztán majd meglátjuk, hogy mire megyünk vele. 
 
CSONKA KRISZTIÁN lakó: Én igazgat, adok a polgármester úrnak, hogy nem írtuk le soha. 
Hányszor beszéltünk magával, hány alkalommal beszéltünk, amikor még megválasztották 
polgármesternek anno. Hányszor beszéltünk nagyon sok mindenről. Uszodáról, 
sportcentrumról, színházról….ezer egy dologról beszéltünk. Mit mondott maga? Visszatérünk 
rá. Köszönöm szépen! 
 
CSONKA LÁSZLÓ lakó: Én azt szeretném megkérdezni, hogy amikor a polgármester úr 
ugyanilyen fiatal volt, hányszor kellett bármit is leírni, az ilyen jellegű dolgokról. Ha valaki a 
faluba akár gyerek vagy középkorosztály vagy idősebb korosztály, ha éppen lábtengózni akart 
vagy kispályás focizni akart, vagy nagy pályán focizni akart, nem kellett neki semmit sem 
leírni, mert volt a falunak és használták. Nem kellett igényt benyújtani, mert igényük van egy 
ilyen dologra. Én úgy gondolom, hogy az önkormányzatnak, mint minden faluban, ha 
körülnéz, mindenhol van sportpálya vagy olyan hely, ahol lehet mozogni. Futni, lábtengózni, 
nálunk semmi nincs. Öt és fél évvel ezelőtt a polgármester úr rendkívüli ülést hívott össze, 
amikor még én is képviselő voltam. Tehát soron kívül, rendkívüli ülést. Lent az úgynevezett 
sportcentrumnak megvásárolt helyre, hogy soron kívül intézni kell a művelési ág 
megváltoztatását. Hogy az jelenleg milyen állapotban, stádiumban van, ez lenne a kérdésem! 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Az a 2 hektáros terület? 
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CSONKA LÁSZLÓ lakó: Úgy van. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Ezelőtt pár évvel, jó hogy ketten itt vagytok, lett volna 
egy nagyon komoly fejlesztés, egy 3 milliárdos fejlesztés, ami magával vonzotta volna azt, 
hogy ez a sport centrum létrejöjjön. Sajnos vannak egy páran itt, akik ezt a dolgot…. 
  
CSONKA LÁSZLÓ lakó: Nem ez volt a kérdésem! 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Még nem fejeztem be! 
 
CSONKA LÁSZLÓ lakó: Mindig a fiatalokat támadod, nem adsz nekik semmi helyet! 
Nézzed meg már a környéken, hogy a melyik faluban nincs, hogy a fiatalságnak egy 
klubszoba, egy sport valami, ahova be tudnak menni, valamivel az unalmukat el tudják ütni, 
hogy szórakozni tudjanak. Mindig csak a hülyeségedet mondod!  
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Ezt azért visszautasítom 
 
CSONKA GERGŐ képviselő: Azért annyit szeretnék elmondani a fiatalokról, hogy Csonka 
Ivett szemétszedés programot szervezett, ami elég jól sikerült. Ezen kívül ott voltunk a 
májusfaállításon is, kitáncoláson is. Akkor ott voltunk falunapkor a felvonuláson, 
marhafőzésen is. És ebben volt minden korosztály, akik nincsenek itt olyanok is voltak 
tizenévesek. A Bálakupára is elmentünk, nem lett megtartva, azért mert esett márciusban lesz 
megtartva. Forralt borfőző versenyen, meg is nyertük, Kistérségi verseny, Mikulásra is, 
Nőnap, Férfinap, jótékonysági bálokat csináltunk. Én úgy gondolom, hogy elég sok 
mindenben részt vettünk, hogyha valaki azt gondolná, hogy a fiatalok nem vesznek részt 
semmiben. Annyit azért, hogy ebből a korosztályból már mindenki dolgozik, ha 3 ember ér rá 
akkor 3 ember ér rá, ha 5 ember ér rá akkor 5 ember ér rá. Ennyire egyszerű, de amiben 
tudunk, részt veszünk. 
 
HORVÁTH ISTVÁNNÉ lakó: Azt szeretném megkérdezni, hogy az alattunk levő területtel 
mit lehetne csinálni, mert ez katasztrofális. Jönnek föl a vadak, az őztől a szavasig, a 
vaddisznótól az ég egy adta világon. Nagy gaz van, ss senki sem nyírja rajtunk kívül. 
Szeretném, ha ezzel lenne foglalkozva. Köszönöm szépen! 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Teljesen jogos, amit a Klári mond. De ez a helyzet, nem 
csak Lábidban hanem az én udvaromba, a faluba bejönnek. Nemzeti Parkos rész, próbáljuk 
kezelni. Felszólítjuk ezeket a tulajdonosokat, hogy kezeljék ezeket a területeket. Én azt 
hiszem, hogy ezzel nem fogjuk megoldani a dolgot. Itt egy megoldás van, amit viszont a 
Nemzeti Park nem támogat anyagilag, hogy be kell keríteni. Sajnos ez van. Be kell jelenteni a 
kárigényt, aztán vagy ad támogatást a Nemzeti Park vagy nem ad. Sajnos ezt kell, hogy 
mondjam. 
 
HORVÁTH ISTVÁNNÉ lakó: Egy szem szőlőt nem ettünk meg, egy szem gyümölcsöt nem 
ettünk meg, mert mindent megesznek. Csak a gazt megszűntetni, mert ha nincs gaz, akkor 
ott…. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Megpróbálunk ebben az ügyben lépni majd. 
 
PAPP JENŐNÉ lakó: Azt szeretném mondani, hogy a gyógyszertár mellett ott van az a szoba. 
Hát meg kell alakítani az ifjúsági klubbot, meg kell választani a vezetőjét, fel kell írni 
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azoknak a nevét, akik szeretnének idejárni. Teremtsük meg először a lehetőséget, hogy 
jöjjenek a fiatalok. Tehát lehetőséget teremteni! És ha van lehetőség vagy használják vagy 
nem. Köszönöm! 
 
BOLYA JÁNOS lakó: Bolya János vagyok, ha még valaki nem ismerne. Lábdiban lakom, és 
az lenne a korszakalkotó javaslatom, hogy itt az alpolgármesternő és a fiatal képviselő kézbe 
venné a fiataloknak a sorsát. A polgármester úr megemlítette ott azt a kéthektáros területet. 
Elhangzott itt a kis hölgy részéről, hogy vannak itt jó szándékú vállalkozók, akik segítenének, 
annak a kialakításában ahol lehetne sportolni. Ne várják azt, hogy a polgármester úr az egyéb 
ügyes-bajos dolgok mellett még ezzel is foglalkozzon. Ez nem azt jelenti, hogy nem tudna 
foglalkozni, valószínűleg segítene is, ha a rászorulók megkérnék. De viszont engedtessék 
meg, ha van itt egy rendezvény soha nem láttam a kishölgyet sem. 
Tulajdonképpen ez egy település, ahol összefogás lenne a lényege az egésznek. Az, hogy 
kritizáljuk a polgármester urat, hogy nem ad helyiséget, ha nincs, a semmiből nem lehet. 
 
CSONKA IVETT lakó: De van. Arra szeretnék reagálni, hogy én nem azt mondtam, hogy 
vannak ilyenek és megkeresem őket. Támogatnám az összefogást. Szerintem az édesapám 
eddig is nagyon sokat segített, és a legutolsó ülésen is volt neki egy felajánlása, amit többen 
nem tudnak mivel nem voltak itt. A buszmegálló térkövezését az édesapám felajánlotta, hogy 
azt ő fogja finanszírozni. Az én édesapám nagyon sok mindent tett ezért a faluért, bárki ezt 
nem cáfolhatja meg nekem. Nemcsak az én édesapámat kell kiemelni a vállalkozók közül, 
mert van itt több vállalkozó is akit esetleg meg lehetne keresni. Ne gondoljunk egyből mindig 
a Csonka Lacira, mert azt már nagyon sokat hallottuk. Nem nekünk kell partnernek lenni 
ezekben a dolgokban, hanem nekünk kell éreznünk, hogy támogatás van mellettünk. 
 
CSONKA GERGŐ képviselő: Szeretném magának azért elmondani, hogy elég sok 
rendezvényre, amire tudnak, eljönnek a fiatalok ez az egyik része. A másik része, hogy jó 
ötlet, ahogy mondta azt a kéthektáros terüleet, de az iszonyú nagy. Ahhoz azért igen kevés, 
hogy egy-két vállalkozó segít. De én már felhoztam témának azt is, hogy a régi gázcsere telep 
helyét…és kerestem embereket, hogy segítenének úgy, mint a Körmendi Róbert, a Tördemic 
Tüzép és a többi fiatalok is segítenének. Amit olcsón meg tudnánk csinálni és véghez lehetne 
vinni hamar, és ott ki lehetne alakítani akár egy focipályát, kosárpályát, tengópályát egyben. 
Három dolgot egy helyen, ami nagyon kis összeg. Azért az egy parkos hely, védett hely eleve 
van közvilágítás, nyugodt és nem forgalmas. De egy nagy területet nem lehet megvalósítani, 
mindenki tudja, mert annyi pénz nincs. Vannak fenntartások is, iszonyú sok pénz elmegy rá. 
És Ivett ehhez még annyit szeretnék hozzáfűzni, hogy én csináltam azt a Gáborral, én álltam 
neki igaza volt az Ivettnek. Mert ennek nekiálltunk és még a Roli is ott volt. Kalapáccsal 
akartam felverni az egészet, de be van vasalva nem lehetett. Ehhez kell egy támogatás, ami 
nem úgy működik, hogy kellenek emberek, ehhez pénzbeli támogatás is kell. Nem olyan 
egyszerű semmi sem, mint ahogy tűnik. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Miért nem jó az, ott van azaz állami terület ami a 
focipálya volt, és arra valamennyi rá volt fordítva, és az használható. Lehet ott sportolni, ne 
mondják nekem. De írjanak le egy programot, könyörgöm! 
 
CSONKA IVETT lakó: A disznók azt feltúrják, azt körbe kellene keríteni, ami szintén pénzbe 
kerül! Ezt mondtam el 10 perccel ezelőtt. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Ugyanúgy körbe lehet keríteni azt az állami területet is. 
A szemét tárolást meg kell oldani, mert azok az emberek, akik nem tartják be a 
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játékszabályokat, megint olyan állapotokat alakítanak ki, ami lehetetlenné teszi az egészet. 
Szórják a szemetet, így is rengeteg dolgunk van vele. Írjanak le egy programot azzal a fölső 
focipályával, ami ott van, ami kész van, amire aránylag azt lehetne mondani kevés 
ráfordítással meg lehet oldani a sportolást. Ha akarják, akkor csináljanak egy egyesületet, 
írják le, hogy mihez adjunk támogatást. Csonka Ivettnek adjunk támogatást vagy kinek? Egy 
egyesületnek kell állni mögötte, értsék meg ezt már. 
 
HATOS JÓZSEFNÉ lakó: Elnézést polgármester úr. Én végig hallgattam itt a fiatalokat. Ön, 
amit a lányok használtak focipályáról beszélt. Sajnos azt nem lehet használni, mert azon 
minden éjjel dagonyáznak a vaddisznók. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Ezt mondtam, hogy be lehet keríteni és akkor 
használható. 
 
HATOS JÓZSEFNÉ lakó: És még azt szeretném megkérdezni, hogy én valamikor régen oda 
lejártam iskolába a vasúthoz. Ott van az a két terem. Úgy tudom, hogy azt az épületet 
visszavette az önkormányzat. Azt miért nem lehet odaadni a fiataloknak, klubszobának? 
 
CSONKA GERGŐ képviselő: Én annyit szeretnék még hozzászólni, hogy amit mondott 
polgármester úr az egy jó ötlet, hogy azt is megcsinálhatnánk, de tudtommal a gázcsere telep 
is hozzánk tartozik, az a miénk. Szóval ott egy olyan helyet csinálnánk meg, ami hozzánk 
tartozik, szóval nem egy idegenét. Olcsóbban ki fogunk jönni, eleve el van kerítve, egy kis 
felújítást igényel, és nem kerülne annyiba. És ha ezen múlik, én elvállalom azt, hogy 
összeírom, meg hogy mennyi lesz az anyag ára és kik azok, akik támogatnak minket és akkor 
meg tudnánk ezt oldani. És akkor ez egy saját sportlehetőség lenne. Sportpálya, nem egy 
idegen emberé, aki azt mondja, hogy most használhatjuk 10 évig vagy x ideig. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Magyar Államé, nem idegen emberé. Egyébként ezt meg 
fogjuk kérni, körbe járjuk és elkérjük a tulajdonjogát. Csináltunk már ilyen dolgot. Ha ezen 
múlik, akkor még ezt is megcsináljuk. De egy programot tegyenek le. Valamilyen programot. 
A nélkül nem tudunk tárgyalni. Azt, hogy itt csapkolódunk össze-vissza mindenféle dologgal, 
hogy ez kéne meg az kéne…..Egy konkrét programot rakjanak le ,és attól kezdve tudunk 
tárgyalni. 
 
CSONKA GERGŐ képviselő: Én vállalom ezt nagyon szívesen. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Jó, vállalja. Van még valakinek kérdése? Akkor bezártuk 
az ülést. Köszönjük szépen!                                                                                    
 
Több tárgy nem lévén a polgármester az ülést 19.26 órakor a közmeghallgatást bezárta. 
 
 

K.m.f. 
 
 
 Vollmuth Péter       Lutár Mária 

polgármester          jegyző 
 

 
 


